



ECC
DENETİM

2022/62 01/07/2022

İLETİŞİM BİLGİLERİ

ADRES:
İçerenköy Çayır Cad. Nehir
Plaza No:9/25
34752 Ataşehir- İstanbul

TELEFON:
0216 213 0550

WEB SİTESİ:
www.eccdenetim.com

E-POSTA:
sirkuler@eccdenetim.com

ECC Denetim is collaborating
with [Andersen Global](#) in Turkey

2022 İkinci Yarıyıl Asgari Ücreti

17 Aralık 2021 tarihli Resmi Gazete'de yayınlanan Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nun kararına göre, 2022 yılının tamamı için aylık asgari ücret **brüt 5.004,00 TL (Net:4253,40 TL)** olarak belirlenmiştir.

Öte yandan enflasyon oranının tahminlerin çok üstünde gerçekleşmesi ve yapılan asgari ücret artışlarının kısa sürede erimesi nedeniyle, asgari ücret rakamı 1 Temmuz 2022 tarihinden geçerli olmak üzere, %29,32 oranında artırılarak yeniden belirlenmiştir. Ekte yer alan Asgari Ücret Tespit Komisyonu kararına göre, 1 Temmuz 2022 - 31 Aralık 2022 dönemi günlük brüt asgari ücret 215,70 TL, aylık asgari ücret **brüt 6.471,00 TL (Net:5.500,35 TL)** olarak belirlenmiştir.

Yeni belirlenen asgari ücret rakamına göre, net asgari ücret artış rakamı 1246,96 TL iken, işveren maliyet artış rakamı 1723,73 TL olmaktadır. Her ikisi arasındaki fark ise SGK'na ödenecek tutar olmaktadır.

Konunun detayları bu Sirkülerimizde açıklanmıştır.

ÇALIŞANIN ELİNE GEÇEN TUTAR

Asgari Ücret Komisyonunca belirlenen 6.471,00 TL brüt rakam olup bu tutardan SGK kesintileri yapılmaktadır. Kesintiler sonrasında 2022 yılı ikinci yarıyıl ele geçen net ücret 5.500,35 TL olup, detay hesaplamalar ve 2021 yılı ile karşılaştırmalı rakamlar aşağıdaki gibidir.

Yeni açıklanan rakamlara göre, asgari ücretlinin aylık net ücreti **1246,96 TL** yükselmiştir.

Asgari Ücret Rakamları	Kesinti Oranları (%)	2021 (TL)	2022/1 (TL)	2022/2 (TL)	Artış (TL)	İlk Yarıyla Göre Artış %	2021 yılına Göre Artış %
Brüt Tutar		3.577,50	5.004,00	6.471,00	1.467,00	29,32%	80,88%
SGK işçi (işsizlik primi dahil)	15%	536,63	750,61	970,65	220,04	29,31%	80,88%
SGK işveren (işsizlik primi dahil)	17,50%	626,06	875,7	1.132,43	256,73	29,32%	80,88%
Gelir Vergisi	15%	456,13	-	-	-	-	-
Damga Vergisi	0,759%	27,15	-	-	-	-	-
Asgari Geçim İndirimi	7,50%	268,31	-	-	-	-	-
İşveren Maliyeti		4.203,56	5.879,70	7.603,43	1.723,73	29,32%	80,88%
Net Ele Geçen		2.825,90	4.253,39	5.500,35	1.246,96	29,32%	94,64%
Ele geçen / İşveren maliyeti		67,20%	72,30%	72,34%			

Yeni belirlenen asgari ücretin brüt tutarı, 2021 yılına göre %81, 2022 yılı ilk altı aya göre ise %29 civarında artmıştır.

Diğer taraftan, 2022 başında asgari ücretin Gelir Vergisinden istisna edilmesi nedeniyle, asgari ücretin net – brütü arasındaki fark nispi olarak azalmıştır. Yukarıdaki hesaplamadan görüldüğü üzere, 2021 yılında işverenin cebinden çıkan tutarın %67,2'lik kısmı çalışanın cebine girerken, bu oran 2022 yılında % 72,3'e yükselmiştir.

ASGARİ ÜCRETİN İŞVERENE MALİYETİ

İşveren, brüt tutara ilave olarak çalışan adına Sigorta Primi ve İşsizlik Sigortası primleri de ödemektedir.

Buna göre, asgari ücretli bir çalışanın işverene aylık maliyeti 6.471,00 TL iken yıllık maliyet 91.241,10 TL'na ulaşmaktadır. Detay hesaplama aşağıdaki gibidir.

	Oran (%)	Tutar (TL)
Brüt		6.471,00
SGK İşveren*	15,50%	1.003,01
İşsizlik İşveren	2,00%	129,42
Toplam İşveren Maliyeti		7.603,43
İşverene yıllık maliyet		91.241,10

* SGK işveren maliyetinden, %5 peşin ödeme indirimi düşülmüştür.

Brüt asgari ücret tutarının üzerine işveren tarafından ödenen tutarlar maliyeti %17,5 artırmaktadır.

ASGARİ ÜCRETİN SOSYAL GÜVENLİK PRİMLERİNE ETKİSİ

Sosyal güvenlik primlerinin hesaplanmasına esas matrah tutarı asgari ücretin altında olamamaktadır. Diğer taraftan SGK primleri tavanı ise asgari ücretin 7,5 katıdır. Asgari ücretin değişmiş olması, SGK primi taban ve tavan tutarlarını %29,32 oranında artırmış olup, 01.07.2022 – 31.12.2022 dönemi rakamları aşağıdaki gibidir.

SGK prim tabanı		6.471,00 TL
Prim tavanı	7,5 kat	48.532,50 TL

Saygılarımızla,

Dr. Celal Çelik
Yeminli Mali Müşavir

EK: ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

TEBLİĞ

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığından:

ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

Karar Tarihi: 01/07/2022

Karar No: 2022/1

22/5/2003 tarihli ve 4857 sayılı İş Kanunu'nun 39 uncu maddesi ile Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında 1 sayılı Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi'nin 522 nci maddesi gereğince, iş sözleşmesi ile çalışan ve bu Kanunun kapsamında olan veya olmayan her türlü işçinin asgari ücretini tespit etmekle görevli Asgari Ücret Tespit Komisyonu, 29/06/2022 tarihinde başladığı çalışmalarını 01/07/2022 tarihine kadar sürdürmüş ve yaptığı iki toplantı sonucunda;

- 1) Milli seviyede tek asgari ücret tespitine, oybirliğiyle,
- 2) İşçinin bir günlük normal çalışma karşılığı asgari ücretinin; 1/7/2022-31/12/2022 tarihleri arasında (215,70) ikiyüzonbeş lira yetmiş kuruş olarak tespitine, oybirliğiyle,
- 3) İş bu Kararın, 01/07/2022 tarihinde yürürlüğe girmek üzere Resmî Gazete'de yayımlanmasına, oybirliğiyle, karar verilmiştir.

GEREKÇE

Asgari ücret, bilindiği gibi ödenmesi zorunlu olan en az ücrettir.

Asgari ücretin belirlenmesini düzenleyen Asgari Ücret Yönetmeliği uyarınca, asgari ücret, pazarlık ücreti değildir.

Asgari Ücret Tespit Komisyonu önceden belirlenmiş bulunan asgari ücreti süresinden önce değiştirmek üzere toplanmış ve önümüzdeki 6 ay için uygulanacak ücrette işçilerimizin gelir kayıplarını telafi etmek üzere iyileştirme kararı almıştır.

Alınan karar uyarınca; işçinin günlük asgari ücreti; 1/7/2022-31/12/2022 tarihleri arasında (215,70) ikiyüzonbeş lira yetmiş kuruş olarak belirlenmiştir.